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§ 1  Godkännande av föredragningslistan 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 

sammanträdet. 
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§ 2  Anmälan av inlämnade medborgarförslag 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett medborgarförslag om öppen 

förskola i Tallkrogen. 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett medborgarförslag om 

mattcurling och boule som inomhusaktivitet i Farsta. 

3. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett medborgarförslag om 

orienteringstavlor i Fagersjö. 

 

Ärendet 

Följande medborgarförslag har lämnats in till stadsdelsnämnden, vilket förvaltningen 

hade redovisat till nämnden i en sammanställning daterad 2016-02-24. 

 

 Öppen förskola i Tallkrogen 

Dnr 1.2.4-94/2016 

 

 Mattcurling och boule som inomhusaktivitet i Farsta 

Dnr 1.2.4-95/2016 

 

 Orienteringstavlor i Fagersjö 

Dnr 1.2.4-144/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) föreslog att nämnden skulle uppdra åt förvaltningen att bereda 

de inlämnade medborgarförslagen.  

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 

 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde 

ett särskilt uttalande. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

Vi uttalar att medborgarförslaget om behovet av inomhuslokaler för boule samt 

mattcurling gärna bör beredas i samverkan med idrottsförvaltningen, samt att det enligt 

uppgift finns lokal- och förrådsutrymmen i Farsta Sim- och idrottshall som skulle passa 

för de föreslagna verksamheterna. Pensionärsrådet i Farsta har exempelvis sedan 2012 ett 

flertal gånger uttalat sig för en konvertering av nuvarande skyttehall till en hall för de 

ändamål som omnämns i medborgarförslaget. Det förefaller som om de lokaler som 

pensionärsrådet nämner till stor del användas av olika föreningar som delvis har sitt säte 

och sina styrelser lokaliserade utanför Stockholms kommuns gränser. Ur ett 

kommunalekonomiskt och socioekonomiskt perspektiv torde en verksamhet för våra 
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seniora medborgare mera svara mot det behov som finns av friskvård i berörda 

åldersgrupper och ett mer ändamålsenligt användande av lokalresurserna för kommunens 

egna invånare. 
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§ 3  Åtgärda träd vid Skarpnäcks koloniområde – svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett 

medborgarförslag om att åtgärda träd vid Skarpnäcks koloniområde. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslås ett antal åtgärder på träd som står invid Skarpnäcks 

koloniförening. Träden står på parkmark som tillhör Farsta stadsdelsområde, medan 

koloniföreningen är en del av Skarpnäcks stadsdelsområde. Några träd har grenar som 

hänger in över lotter och enligt skribenten finns päronträd med päronrost som kan sprida 

sjukdomen vidare in på koloniområdet.   

 

För några år sedan beskar förvaltningen grenar som hängde in över lotter och de sjuka 

päronträden togs ner under hösten 2015. Förvaltningen planerar inga ytterligare åtgärder 

kring Skarpnäcks koloniområde.    

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-02-11. 

Dnr 1.2.4-706/2015 

 

Förslag till beslut 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle bordlägga ärendet. 

 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle behandla ärendet idag. 

 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden behandlade först frågan om bordläggning och fann att ärendet skulle 

behandlas idag. Nämnden beslutade därefter i sakfrågan enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde 

ett särskilt uttalande. 

 

Reservation och ersättaryttrande  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Till förmån för vårt förslag att nämnden skulle bordlägga ärendet. 

 

Inför nämndsammanträdet har det framkommit att förvaltningen olyckligtvis brustit i de 

gällande rutinerna när det gäller att hålla förslagsställaren informerad om när ärendet ska 

avgöras. Detta har lett till att förslagsställaren, som hade planerat att under öppet forum 

kunna redovisa sin syn på saken, genom att alltför sent ha blivit underrättad om ärendets 
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gång inte nu kan medverka. Genom att bordlägga ärendet till nästa sammanträde ges 

förslagsställaren möjlighet att närvara och framföra sina synpunkter. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

Vi rekommenderar förvaltningen att kontakta förslagsställarna för att klara ut återstående 

frågor. 
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§ 4  Anlägg en hinderbana på Farstaängen – svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett 

medborgarförslag om att anlägga en hinderbana på Farstaängen. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslås att en hinderbana anläggs på Farstaängen. Många barn rör 

sig för lite och i parker finns det inte alltid lekutrustning som uppmuntrar till lek och 

tillgodoser de lite äldre barnens rörelsebehov. Förslagsställaren menar att en hinderbana 

skulle locka till lek för både barn och vuxna. 

 

Förvaltningen tycker att förslaget är bra, liksom platsen, men tidpunkten för att 

genomföra en sådan investering är mindre lämplig. Farstaängen är en viktig del av 

projektet Tyngdpunkt Farsta men processen att bestämma vad parken ska fyllas med i 

detalj har ännu inte påbörjats. Förvaltningen anser att en hinderbana mycket väl kan bli en 

del av den nya stadsparken på Farstaängen.        

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-02-11. 

Dnr 1.2.4-668/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5  Kommunala väggar för graffiti – svar på skrivelse från M och L 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse 

från Moderaterna och Liberalerna (dåvarande Folkpartiet) om kommunala väggar för 

graffiti. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden önskar Moderaterna och Liberalerna (dåvarande 

Folkpartiet) svar på frågor om följderna av att uppföra en legal graffitivägg. Sedan 

nolltoleransen för klotter upphörde har klotter och skadegörelse ökat, anser partierna. De 

befarar att legala väggar leder till otrygghet och förslumning av stadsdelsområdet.  

 

I ett svar den 17 november förra året på ett medborgarförslag om graffitiväggar i 

stadsdelsområdet har nämnden en positiv inställning till legala graffitiväggar. 

Förvaltningen ser att det finns både lyckade och mindre lyckade exempel på lagliga 

väggar runtom i landet. Det skulle vara bra med centrala riktlinjer för hur stadens 

nämnder och bolagsstyrelser ska förhålla sig till legala graffitiväggar.    

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-02-11. 

Dnr 1.6-692/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens 

förslag. I detta instämde Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde 

ett särskilt uttalande. 

 

Reservation och ersättaryttrande  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Lars Hultkvist (KD) 

 

Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens förslag till beslut och anför därutöver följande: 

 

Vi kan börja med att citera Polisen på Södermalm som kommenterat graffitiväggar i den 

stadsdelen: ”Det här beslutet försvårar vårt polisarbete, så är det ju. Idag kan vi beslagta 

sprejburkar och färger när vi stoppar misstänkta klottrare och hittar massor av färg i deras 
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ryggsäckar. Efter det här kan de ju alltid säga att de är på väg till den lagliga väggen och 

då kan vi inte beslagta och förverka färgen.” 

 

Det skulle vara intressant att veta vad polisen i Farsta tycker, förmodligen likadant. 

Kommunala graffittiväggar riskerar att bidra till ökad otrygghet i närområdet samtidigt 

som erfarenheter från bland annat Malmö visar att lagliga väggar även ökar spridningen 

av illegalt klotter och skadegörelse i området runt den lagliga väggen.  Det i sin tur 

resulterar i höga saneringskostnader som landar i skattebetalarnas knä.   

 

Vi är bekymrade över kostnaderna för uppförandet av en graffitivägg samt 

saneringskostnaderna. Vi anser att dessa pengar kan användas på betydligt bättre sätt, 

bland annat till minskade barngrupper i förskolan, åtgärder för att förebygga kriminalitet 

och otrygghet eller för fler händer inom äldreomsorgen. 

 

Den rödgrönrosa majoritetens accepterande inställning till klotter och graffitti är något vi 

ser mycket allvarligt på. Den sedan majoritetsskiftet tillåtande inställningen omfattar även 

den olagliga skadegörelsen då efterlevnaden av 24-timmarsgarantin för klottersanering 

kraftigt försämrats. 

 

Mellan 2006-2014 var Alliansen stenhårda med nolltolerans mot klotter i Stockholm. 

Stadens tidigare nolltolerans har gett effekt – allt färre stockholmare anger att klotter stör 

ordningen där de bor. Den utvecklingen vill vi bevara, människors upplevda trygghet är 

viktig. 

 

Särskilt uttalande  

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

Vi vill enbart framhålla att våra partier enligt nämndens beslut 151117 ”ser fram emot ett 

mer samordnat agerande i positiv anda mellan stadsdelsnämnder och facknämnder när det 

gäller att erbjuda lagliga möjligheter att måla graffiti.”  
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§ 6  Demokratimedel 2015 och medborgarbudget i Fagersjö – svar på 

skrivelse från M och L 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse 

från Moderaterna och Liberalerna (dåvarande Folkpartiet) om demokratimedel 2015 och 

medborgarbudget i Fagersjö. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden har Moderaterna och Liberalerna (dåvarande 

Folkpartiet) föreslagit att en del av demokratimedlen används för att hjälpa Farsta 

föreningsråd med hyran för Farsta gård. Partierna vill också att demokratirådet undersöker 

om e-petitioner kan vara ett användbart verktyg för att vässa demokratin i Farsta. 

 

Enligt de stadsövergripande anvisningarna för demokratimedlen kan de inte användas för 

att ge hyresstöd till föreningslivet. Vad gäller e-petition föreslår förvaltningen att den 

pågående processen med medborgarbudget i Fagersjö fullföljs och utvärderas innan e-

petition och andra demokrativerktyg testas. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-02-12. 

Dnr 1.6-693/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7  Ny förskola vid Ester Ellqvists väg i Sköndal 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden inrättar en ny förskola med sex avdelningar vid Ester Ellqvists väg 

i kvarteret Galamiddagen 2 i Sköndal enligt förvaltningens förslag.  

2. Nämnden ansöker hos kommunstyrelsens ekonomiutskott om hyresmedgivande 

avseende förskolan.  

3. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att beställa genomförande och teckna hyresavtal 

med Skolfastigheter i Stockholm AB avseende förskolan. 

 

Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret påbörjade arbetet med en ny detaljplan för området Lilla Sköndal 

redan 2003 och den 15 december 2005 uppdrog nämnden åt förvaltningen att av SISAB 

beställa utredningshandlingar och hyresoffert för en ny förskola. Planarbetet har fördröjts 

och detaljplanen vann laga kraft först den 25 juni 2014. SISAB har nu utarbetat ett förslag 

till ny konceptförskola om sex avdelningar. Nämnden föreslås godkänna förslaget och ge 

förvaltningen i uppdrag att beställa utförande och teckna hyresavtal med SISAB. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-02-19. 

Dnr 2.6-73/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8  Uppföljning av Farstas kommunala dagverksamhet för äldre med 

demenssjukdom 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av uppföljningen av Farstas 

kommunala dagverksamhet för äldre med demenssjukdom. 

 

Ärendet 

Förvaltningen har genomfört den årliga uppföljningen av Farstas kommunala dagverksamhet 

för äldre med demenssjukdom. Verksamheten är belägen på Edö vård- och omsorgsboende. 

Personalgruppen har spetskompetens inom demensvård.  

 

Ett stort arbete har lagts på att förbättra dokumentation och rutiner. Ett visst förbättrings-

arbete kvarstår dock när det gäller egenkontroll och riskanalys. I en åtgärdsplan beskriver 

enheten hur bristerna ska avhjälpas. Förvaltningen bedömer att planen är tillräcklig för att 

komma tillrätta med bristerna. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-01-27. 

Dnr 1.2.1-68/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 9  Ny ledamot i stadsdelsnämndens demokratiråd 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden utser ledamoten Moa Neuman (S) som ny ledamot i nämndens 

demokratiråd istället för ersättaren Pelle Pettersson (S). 

 

Ärendet 

Socialdemokraterna föreslår att nämnden utser ledamoten Moa Neuman (S) som ny 

ledamot i stadsdelsnämndens demokratiråd istället för ersättaren Pelle Pettersson (S). 

Nämnden föreslås besluta enligt partiets förslag. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-02-29. 

Dnr 1.1-147/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 10  Ekonomisk månadsrapport februari 2016 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska månadsrapport för februari 2016. 

 

Ärendet 

Sammantaget förväntas verksamheten redovisa ett underskott om totalt 6,0 mnkr vilket 

motsvarar de merkostnader förvaltningen bedömer kommer att uppkomma i samband med 

omstruktureringen av Edö äldreboende. Inom äldreomsorgen har antalet placeringar i 

heldygnsomsorg minskat och ligger nu bara marginellt över planeringsnivån. Antalet 

hemtjänsttimmar överskrider dock budget och äldreomsorgens beställarenhet redovisar ett 

underskott om 5,0 mnkr. Den kommunala utföraren av hemtjänst redovisar ett underskott 

om 9,5 mnkr. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-03-08. 

Dnr 1.2.1-157/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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REMISSER OCH YTTRANDEN 

 

§ 11  Samverkan mellan stadsdelsnämnder och servicenämnden vid 

gemensam upphandling – yttrande över rapport från Stadsrevisionen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som yttrande över 

Stadsrevisionens rapport om samverkan mellan stadsdelsnämnder och servicenämnden 

vid gemensam upphandling (nr 2, 2016). 

 

Ärendet 

Under 2015 har Stadsrevisionen genomfört en granskning av stadens upphandlings-

verksamhet. Den 28 augusti 2014 fick Farsta stadsdelsförvaltning i uppdrag av 

stadsdelsnämnden att genomföra upphandling av ramavtal för städtjänster i verksamhets-

lokaler. Farsta stadsdelsnämnd bedöms ha brustit i genomförandet av upphandlingen. 

Revisionskontoret anser även att servicenämnden borde ha övervägt att genomföra en 

gemensam upphandling av städtjänster för de totalt nio stadsdelsnämnder som var i behov 

av nytt avtal för lokalvård.  

 

Förvaltningen instämmer till stor del i kritiken – vi har helt klart brustit vad gäller 

bevakning av avtalstiden och har efter detta sett över rutinerna för avtalsbevakning. 

Förvaltningen håller med om att servicenämnden bör ta ett större ansvar för att fånga upp 

behov och dra nytta av stadens storlek vid gemensamma upphandlingar. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-02-17. 

Dnr 1.4-87/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 12  Instruktion för Stockholms stads äldreombudsman – svar på remiss 

från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

av förslag till instruktion för Stockholms stads äldreombudsman. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Kommunfullmäktige beslutade i budget 2016 för Stockholms stad att inrätta en 

äldreombudsman under kommunstyrelsen. Ombudsmannen ska bevaka äldrefrågor 

övergripanden inom stadens alla verksamhetsområden. Funktionen fanns tidigare under 

äldrenämnden.  

 

Förvaltningen är positiv till förslaget och menar att det är viktigt med tydlig information 

till allmänheten om äldreombudsmannens uppdrag. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-02-15. 

Dnr 1.5.1-821/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 13  Parkeringsstrategi och plan för gatuparkering – svar på remiss från 

trafiknämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

av förslag till parkeringsstrategi och plan för gatuparkering. 

2. Nämnden anför därutöver följande:  

Förslaget om ”avgift på all avgiftsbelagd parkering på gatumark inom staden av 300 

kr per månad för personer som har parkeringstillstånd för rörelsehindrade” bör 

omprövas. I utredningen anförs helt korrekt att de förekommer ett olagligt användande 

av stulna och även förfalskade s.k. ”handikapptillstånd”. Men detta bör beivras genom 

en ökad kontroll av de fordon med tillstånd som förekommer. Kort sagt bör de som 

begår lagöverträdelser lagföras för urkundsförfalskning. Av medierapporteringen har 

det framkommit att det relativt ofta förefaller vara mycket exklusiva bilar som 

missbrukar denna form av p-tillstånd, att då avgiftsbelägga gruppen funktionsnedsatta 

som har det aktuella tillståndet med upp till 3 600 kronor per år ger fel signaler ur ett 

socioekonomiskt och fördelningspolitiskt perspektiv. Stockholm kan däremot liksom 

Södertälje kommun mera aktivt återkalla handikappstillstånd som missbrukats. Det 

finns även enligt uppgift ett hundratal kommuner som samverkar med ett gemensamt 

register för stulna eller och återkallade/spärrade tillstånd som kanske kan vara ett 

verkningsfullt inslag i kampen mot de problem som beskrivs i strategin. 

3. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

På uppdrag av kommunfullmäktige har trafiknämnden utarbetat ett förslag till parkerings-

strategi och plan för gatuparkering. Förvaltningen anser att förslaget som helhet är bra. 

Boendeparkering har länge funnits i innerstaden och det är rimligt att även bilägare i 

ytterstaden får betala för att parkera på gatumark. Ett nytt avgiftssystem är också viktigt 

för att minska kostnadsgapet mellan gatuparkering och garageplatser. Avgiftsbeläggning i 

stadsdelar inom Farsta stadsdelsområde blir inte aktuellt förrän tidigast tre år efter det att 

gatuparkeringsplanen har utvärderats. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-02-11. 

Dnr 1.5.3-807/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget 

förslag – se BESLUT ovan. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle föreslå att 

trafiknämnden uppdrar åt trafikkontoret att omarbeta förslaget – se reservation nedan. I 

detta instämde Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 

 

Reservation och ersättaryttrande  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Stadsdelsnämnden föreslår att trafiknämnden uppdrar åt trafikkontoret att omarbeta 

förslaget till parkeringsstrategi och plan för gatuparkering enligt vad som anförs nedan. 

 

Vi delar den rödgrönrosa majoritetens uppfattning om att rörlig trafik ska prioriteras 

framför stillastående trafik. Därmed är vi också beredda att göra motiverade förändringar 

för att nå dit men vi anser att det förslag som nu ligger för nämnden att fatta beslut om är 

allt för färgad av politiska ställningstaganden snarare än att utgå från stockholmarnas 

behov.  

 

I grund och botten anser vi att gatu- och kantstensparkering, i de lägen där behov 

föreligger, ska kunna tas bort men utgångspunkten ska alltid vara att de ska ersättas på 

något sätt- antingen genom ny gatuparkering eller genom nya garageplatser. I den 

rödgrönrosa majoritetens förslag är det dock uppenbart att det inte finns några konkreta 

planer på att ersätta de gatuparkeringar som föreslås försvinna och det tycker vi är mycket 

problematiskt.   

 

Vi menar att förslaget som nu ligger för nämnden att fatta beslut om kommer innebära 

kraftiga försämringar för stockholmarna och deras vardagspussel eftersom det inte finns 

några konkreta förslag på var bilarna ska ta vägen. Det är uppenbart att majoritetens 

ambition med förslaget är avskräcka människor från att köra bil, något som visar på en 

bristande förmåga att förstå att många människor är beroende av bilen för att få vardagen 

att gå ihop. Vidare visar majoriteten, genom att föreslå en utökning av avgiftstiderna från 

9-17 till 7-19, att man har för avsikt att göra det svårare för människor i deras vardag.  

 

Extra anmärkningsvärt är förslaget om att personer med handikapptillstånd ska tvingas 

betala för att parkera, särskilt när fusket med p-tillstånden framhålls som anledning till att 

avgiften ska införas. Vi anser att det är helt fel tänkt och tycker att den rödgrönrosa 

majoriteten istället bör lägga fokus på att sätta dit de som fuskar med handikapptillstånden 

snarare än att straffa dem som behöver detta tillstånd för att överhuvudtaget få livet att 

fungera.   

 

Utöver personer med handikapptillstånd så är det i huvudsak de boende i när- och 

ytterförort som drabbas hårdast eftersom de är mest beroende av bilen för att kunna 

transportera sig. Det är viktigt att staden kontinuerligt ser över parkeringsmöjligheterna i 

Stockholm och om behov föreligger så är vi öppna för att vidta förändringar genom att t 

ex införa avgifter eller höja avgifterna. Däremot är det viktigt att det drivs av ett faktiskt 

behov snarare än politisk prestige. Förslaget om att höja boendeparkeringen i innerstaden 
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med 25 procent samt införa en avgift på 500 kr i ytterstaden blir, förutom skattehöjningen, 

ytterligare en kostnad för stockholmarna. 

 

Den rödgrönrosa majoriteten anger förbättrad framkomlighet som en anledning till de 

föreslagna förändringarna. Samtidigt väljer man att blunda för den en av de viktigaste 

investeringarna för att öka framkomligheten i Stockholms innerstad, nämligen byggandet 

av den östliga förbindelsen.  Den östliga förbindelsen beräknas minska trafiken i 

innerstaden med 11 procent vilket kommer att öka framkomligheten för andra prioriterade 

trafikslag. 

 

Vi anser inte, till skillnad från majoriteten, att politikers uppgift är att göra det svårare för 

människor – tvärtom. Vi anser att fokus bör ligga på att bekämpa utsläppen och bullret 

snarare än att bekämpa bilen som sådan.  

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

10 MARS 2016 

SIDA 21 

 

 
 

 

 

Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

ANMÄLNINGSÄRENDEN 

 

§ 14  Drogförebyggande arbete 2016 och insatser mot cannabis och andra 

droger 2015 – rapport från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens rapport om drogförebyggande arbete 2016 och 

insatser mot cannabis och andra droger 2015 till handlingarna. 

 

Ärendet 

Socialnämnden rapporterar om hur staden sedan ett par år tillbaka har arbetat för att 

minska cannabisbruket bland unga. Insatserna har huvudsakligen varit generella men även 

målgruppsanpassade för att möta lokala behov. Arbetet att öka kunskapen hos de som 

arbetar nära ungdomar fortsätter under 2016, i samverkan mellan socialförvaltningen och 

stadsdelsförvaltningarna. Ungdomar kommer att kunna delta i programmet Local Hero, 

som ska ge en meningsfull fritid och öka medvetenheten om risker med alkohol och andra 

droger. 

 

Stockholm har dessutom under åren 2012-2015 deltagit i projektet Trestad2 tillsammans 

med Göteborg och Malmö. Projektet har finansierats av Socialdepartementet och syftat 

till kvalitetsutveckling genom att prova olika metoder. Fokus för Stockholm har varit tidig 

upptäckt genom att stärka professionella i ungas närhet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-02-17. 

Dnr 1.6-136/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 15  Övriga anmälningsärenden och beslut enligt delegering 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 29 februari 2016 

 

Pensionärsrådets protokoll den 29 februari 2016 

 

Demokratirådets protokoll den 8 februari 2016 

 

Övriga anmälningsärenden och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2016-02-22. 

Dnr 1.1-30/2016 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektören under perioden 31 december 2015 – 22 

februari 2016, enligt nämndens delegering. 

 

1. 2015-12-31: Förlängning av ramavtal gällande handlednings-tjänster. Dnr 2.2.1-

13/2016. 

2. 2016-02-01: Vidaredelegering av beslutanderätt till Älvsjös stadsdelsdirektör 

avseende upphandling av byggprojektledning för investeringsprojekt. Dnr 2.2.2-

77/2016. 

3. 2016-02-08: Överenskommelse mellan Farsta stadsdelsförvaltning och 

serviceförvaltningen om uppdrag inom ramen för central webbfunktion vid 

Kontaktcenter Stockholm. Dnr 2.2.1-113/2016. 

4. 2016-02-11: Avropsavtal – beställning av trycksak; flyer röstning. Dnr 2.2.1-

122/2016. 

5. 2016-02-11: Avropsavtal – beställning av trycksak; affisch Fagersjö. Dnr 2.2.1-

123/2016. 

6. 2016-02-17: Tilldelningsbeslut om avtal med Attendo Sverige AB efter upphandling 

av hemtjänst och larmutryckning nattetid. Dnr 2.2.2-336/2015. 

7. 2016-02-18: Genomförandebeslut avseende komplettering av parkbänkar i Farsta 

stadsdelsområde. Dnr 3.1-137/2016 
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ÖVRIGT 

 

§ 16  Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Följande skrivelser lämnades in. 

 

 Kreativ personalmedverkan inom förskolan (bilaga 1) 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

 Stopp för uppförande av legala graffitiväggar i stadsdelsområdet (bilaga 2) 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) 

 

Ersättarna Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) anmälde att de stödjer 

innehållet i skrivelsen. 

 

 Är medborgarbudgetprocessen förenlig med kommunallagen? (bilaga 3) 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) 

 

Ersättaren Lars Hultkvist (KD) anmälde att han stödjer innehållet i skrivelsen. 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelserna till ett kommande sammanträde.  

 

 

Ordföranden föreslog att hela nämnden får i uppdrag att delta vid tre utbildningstillfällen: 

juridiska avdelningens information om kommunalrätt den 9 februari (retroaktivt uppdrag), 

förvaltningens presentation av verksamhetsområdena den 17 mars och Axel Danielssons 

föreläsning om förtroendemannauppdraget den 7 april. Ordföranden föreslog vidare att 

ledamöter och ersättare i nämndens sociala delegation får i uppdrag (retroaktivt) att delta i 

juridiska avdelningens utbildning om speciallagstiftning den 25 februari. 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt ledamöter och ersättare att delta vid utbildningstillfällena den 9 

februari, den 17 mars och den 7 april, samt åt sociala delegationen att delta vid 

utbildningstillfället den 25 februari.  

 

 

Inför sammanträdet hade oppositionspartierna lämnat in följande fråga till förvaltningen: 

 

I bilaga 7 till nämndens verksamhetsplan 2016, Ansökan om investeringsmedel för 

klimatåtgärder 2016, ansöks medel för inköp av Elcyklar och en Segway med syfte 

att minska förvaltningens bilinnehav och bidra till bättre luft och minskat buller. 

Bidrag söks också till elektroniska körjournaler med syfte till att effektivisera 

fordonsanvändandet och minska Co2 utsläppen. 
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Partiernas frågor och förvaltningens svar redovisas nedan. 

  

1. Hur många av vardera sort, Segway och elcykel, ska införskaffas? 

SVAR: En ståhjuling och tio elcyklar. 

 

2. Vad är budgeterat för detta? 

SVAR: 80 000 kronor för en ståhjuling och 80 000 kronor för elcyklar. 

 

3. Hur stor del av det totala bilåkandet ska minska med detta initiativ? 

SVAR: Förhoppningsvis kan det innebära att hemtjänsten kan göra sig av med en bil 

och att färre använder egen bil i tjänsten.  

 

4. Finns det beräkningar på break-even, antal mil som måste minskas i bilåkandet för att 

investeringen ska bli lönsam? 

SVAR: Fordonen finansieras vid sidan om ordinarie budget. De medför ingen 

driftkostnad utöver elen från ett vanligt eluttag.  

 

5. Hur påverkar initiativet det totala CO2 -avtrycket? 

SVAR: Samtliga bilar inom hemtjänsten och flertalet inom förvaltningen är 

bensindrivna. Ståhjuling och elcyklar släpper inte ut någon koldioxid alls.  

 

6. Planerar förvaltningen att vinterutrusta Segways respektive elcyklar? 

SVAR: Nej, men vinterdäck kan ordnas till cyklarna om det behövs.  

 

7. Planerar förvaltningen att ”vinterutbilda” förarna av respektive fordon? 

SVAR: Nej. 

 

8. Har förvaltningen idag lokaler för parkering respektive laddning av fordonen? 

SVAR: Ja, finns cykelrum i garaget på Storforsplan. Verksamheterna hemtjänst och 

boendestöd kan lösa förvaringen. För laddning behövs bara ett eluttag. 

 

9. Hur ska elektroniska körjournaler bidra till effektiviseringen? 

SVAR: Den elektroniska körjournalen innehåller en så kallad ISA-funktion som 

hjälper föraren att hålla rätt hastighet vilket gör at fordonsekonomin blir bättre, med 

minskad bränsleförbrukning, däckslitage etcetera. Det går också att följa bilen vilket 

kan öka effektiviteten.  

 

10. Och slutligen, kan man i en upphandling specificera varumärke, (Segway) som ska 

köpas in? Ska snarare inte funktion och önskade prestanda presenteras för en 

kravställning? 

SVAR: Jo, funktion och prestanda är det viktiga. 

 

Peter Öberg (L) tackade på allianspartiernas vägnar för svaren på frågorna. 
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Förvaltningschefen Kerstin Sandström besvarade tre frågor som ställts vid tidigare 

sammanträden: 

 

1. Fråga från Lars Hultkvist (KD) den 17 november 2015: Det pågår samtal om mindre 

justering av gränsen mellan stadsdelsområdena Farsta och Skarpnäck – vad gäller det? 

 

SVAR: Frågan gällde den lilla yta av programmet för Bagarmossen-Skarpnäck som 

ligger inom vårt stadsdelsområde. Samråd pågick och vi hade inte fått remissen, 

därför uppstod funderingar om huruvida gränsen kanske skulle ändras. Så är inte 

fallet. Sedan efterlyste förvaltningen programförslaget hos stadsbyggnadskontoret och 

remissen behandlades den 4 februari. 

 

2. Fråga från Lisbeth Crabo Ljungman (M) den 17 november 2015: Vad avgör i vilka 

ärenden nämnden får information och material vid samråd? Nämnden får material 

ibland, ibland även en formell remiss, ibland ingen information alls. 

 

SVAR: Frågan ställdes eftersom det pågick samråd om förslag till detaljplan för 

fastigheten Perstorp 1 m fl i Farsta utan att nämnden hade fått remissen. Den 

uteblivna remissen berodde på ett tekniskt fel vid överföringen av mejl från 

stadsbyggnadskontoret till förvaltningen. Remissen återfanns och även det ärendet 

behandlades den 4 februari. Nämnden ska alltid få förslag till nya detaljplaner på 

remiss.  

 

3. Fråga från Lisbeth Crabo Ljungman (M) den 4 februari i år: Görs det en samlad 

bedömning av dagvattenhantering och påverkan på Farstas sjöar när det nu byggs och 

kommer att byggas i stor omfattning i området? Det är viktigt att inte bara se till varje 

enskilt byggprojekt utan till helheten, till den samlade påverkan på sjöarna.  

 

SVAR: Ja – Stockholm Vatten AB ansvarar för den övergripande dagvattenstrategi som 

finns i staden sedan slutet av 1990-talet. 

 

 

Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet. 

 

 


